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REVISTA PRESEI 
 

 Codruţa Kovesi prezintă bilanţul DNA, la o zi după ce CSM a dat AVIZ NEGATIV revocării sale. Evenimentul, în 
lipsa ministrului Justiţiei, dar în prezenţa preşedintelui 
DNA prezintă, miercuri, raportul de activitate pentru anul 2017. Evenimentul are loc la o zi după ce Codruţa 
Kovesi a fost audiată de procurorii CSM, aceştia dând aviz negativ cererii de revocare. Toader a anunţat că nu va 
participa la prezentarea bilanţului. Iohannis a confirmat prezenţa. 
La eveniment au fost invitaţi reprezentanţii mai multor instituţii din sistemul judiciar, dar şi preşedintele Klaus 
Iohannis. 
Şeful statului va participa la prezentarea bilanţului. 
Ministrul Justiţiei a anunţat, marţi, în şedinţa Secţiei pentru Procurori a CSM, în care s-a dat aviz negativ cererii 
sale de revocare a Laurei Codruţa Kovesi din funcţia de procuror şef al DNA, că nu va participa la evenimentul în 
care se va prezenta raportul de activitate pentru 2017 al instituţiei. 
Ministrul Justiţiei i-a reproşat procurorului şef DNA că nu a primit nici până acum raportul privind activitatea 
instituţiei. 
"Raportul a fost finalizat de ieri (luni-n.r.)şi azi (marţi -n.r.) a fost înaintat raportul către invitaţii la bilanţ. Potrivit 
legii, raportul se trimite procurorului general care urmează să vă trimită dumneavoastră acest raport", a precizat 
Laura Codruţa Kovesi. 
Procurorul şef DNA a arătat că, potrivit legii, raportul trebuie prezentat până în ultima zi a lunii februarie. 
" (Raportul -n.r.) A fost trimis astăzi", a declarat Laura Codruţa Kovesi. 
"Şi eu îl citesc la noapte", a replicat Tudorel Toader. 
Prezentarea raportului de activitate are loc în perioada desfăşurării procedurii de revocare a Laurei Codruţa 
Kovesi, aceasta fiind demarată de ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. Avizul negativ dat, marţi, de Secţia pentru 
Procurori a CSM va fi motivat, iar ulterior va fi transmis preşedintelui României. 
Klaus Iohannis şi-a exprimat susţinerea pentru activitatea DNA şi pentru procurorul şef al instituţiei după anunţul 
privind iniţierea procedurii de revocare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CSM a dat AVIZ NEGATIV cererii de revocare a şefei DNA/ Kovesi, la audiere: Tocmai ministrul Justiţiei este cel 
care şi-a depăşit competenţa; Nu e nicio condamnare la CEDO în dosarele DNA/ Toader, în replică: Discursul, 
seducător dacă îl faceţi în faţa celor care nu se pricep 
Procurorul şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi a fost prezentă, marţi, în faţa Secţiei pentru Procurori a CSM, pentru 
a fi audiată, la şedinţa participând şi Tudorel Toader, ministrul Justiţiei, cel care cere revocarea sa din funcţie. 
După trei ore de dezbateri în care au avut loc mai multe contre între ministrul Justiţiei şi şefa DNA, secţia de 
procurori a CSM a decis să dea AVIZ NEGATIV solicitării ministrului Justiţiei. Avizul, care este doar consultativ, va fi 
trimis la Cotroceni, decizia de revocare aparţinând preşedintelui Klaus Iohannis. 
UPDATE 17.59 Tudorel Toader către Kovesi, despre Belina: Cum să nu anticipaţi? 
În cadrul Secţiei de procurori a CSM, convocată pentru procedura de revocare a procurorului-şef al DNA, ministrul 
Justiţiei, Tudorel Toader, i-a spus Laurei Codruţa Kovesi că ar fi trebuit să ştie că instituţia pe care o conduce nu 
poate ancheta legalitatatea unui act administrativ. 
„Cu privire la neprezentarea la comisie, să nu vă supăraţi, dar aţi denaturat un pic pentru că aţi spus că aţi 
răspuns, da, dar CCR spune în decizie că nu aţi răspuns complet la toate întrebările de natură să se lămurească 
problema pe care comisia o avea de dezlegat. Nu aţi anticipat nici dosarul acela cu cazul Belina. Cum să nu 
anticipaţi? Nu aţi ştiut dumneavoastră că nu puteţi ancheta oportunitea, circumstanţa , împrejurări sau 
personalitate, dar prin decizia 68 tocmai vi s-a răspuns? Când a venit cazul Belina, sigur că dispozitivul a fost de 
respingere. Toate considerentele sunt în acelaşi sens. Procurorul nu poate ancheta împrejurări, circumstanţele, 
legalitatea unui act administrativ”, a spus Tudorel Toader în cadrul secţiei de Procurori. 
„Din nou, trebuie, dacă vorbim despre adevăruri să spunem un adevăr. Procurorii nu au investigat oportunitatea 
adoptării OUG 13, ci au investigat fapte de corupţie în legătură cu elaborarea unui proiect. Acest lucru este valabil 
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şi în cel de al doilea caz, Belina. În ceea ce priveşte susţinerea CCR că am răspuns complet sau nu, eu nu pot să 
contrazic, nu ştiu ce au avut în vedere când au luat această dispoziţie, pot doar să vă răspund că toată 
corespondenţa cu comisia a fost scrisă şi se poate verifica oricând ce am răspuns şi ce am răspuns”, a răspuns 
Kovesi. 
UPDATE 17.00 Secţia pentru Procurori a dat, marţi, aviz negativ pentru revocarea lui Laurei Codruţa Kovesi din 
funcţia de procuror şef al DNA. 
"În şedinţa secţiei pentru procurori din 27 februarie 2018, Secţia pentru procurori a decis respingerea solicitării 
ministrului Justiţiei cu privire la posibilitate revocării doamnei procuror şef. Prin urmare, avizul este unul negativ. 
În perioada următoare decizia va fi motivată, motivarea va fi una amplă, asumată", a declarat vicepreşedintele 
CSM, Codruţ Olaru. 
UPDATE 16.15 Toader i-a răspuns lui Kovesi: Discursul, seducător dacă îl faceţi în faţa celor care nu se pricep 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, marţi, în şedinţa procurorilor CSM, după discursul Laurei Codruţa 
Kovesi, că discursul procurorului şef al DNA ar putea fi seducător dacă îl ţine în faţa celor care nu se pricep, 
menţionând că nu l-a convins. 
"Discursul dumneavoastră poate seducător dacă-l faceţi în faţa celor care nu se pricep deloc. Categoric nu mă 
convingeţi", a spus Tudorel Toader. 
"Nu sunt aici ca să vă conving pe dumneavoastră domnule ministru. Sunt aici să ofer explicaţii şi probe", a replicat 
Kovesi. 
"Eu nu sunt aici să vă conving pe dvs, dacă voiaţi să fiţi convins, aţi fi avut o discuţie prealabilă şi aţi fi discutat pe 
cale instituţională. Sunt aici să ofer explicaţii şi probe, prin care să arat că ceea ce dumneavoastră aţi susţinut nu 
este întemeiat şi nu este real. Dacă vorbim despre adevăruri, dumneavoastră aţi venit cu supoziţii, eu am venit cu 
probe şi cu documente", a precizat Kovesi. 
UPDATE 15.10 Codruţa Kovesi a început pledoaria sa după acuzaţiile aduse de ministrul Justiţiei: Motivele 
cererii de revocare sunt nereale, nedovedite, netemeinice 
"Aceste motive invocate sunt nereale, nedovedite în niciun fel, netemeinice, iar unele sunt simple susţineri care nu 
confirmă nimic din realitate. Pentru unele afirmaţii nu există niciun fel de probă", a precizat Kovesi în faţa Secţiei 
pentru Procurori. 
Kovesi a precizat că DNA a avut în 2016 cele mai bune rezultate de la înfiinţare până în prezent. 
"Raportul scris al ministrului justiţiei aplică retroactiv efectele unor decizii ale CCR (..) Reproşează unui magistrat 
că nu a prevăzut că urmeaza o astfel de decizie. Ca şi când eu trebuia să ştiu că va fi declarat un conflict 
constituţional", a completat şefa DNA. 
De asemenenea, referitor la refuzul de a se prezenta la comisia parlamentară de anchetă, Kovesi a precizat că a 
răspuns în scris forului, menţionând că nu putea să prevadă decizia CCR care a stabilit că este un conflict de 
natură constituţională. 
"Ce ne facem cu magistraţii care, zilnic, aplică dispoziţiile din Codul Penal şi Codul de Procedură Penală şi văd că 
CCR decide că acele articole sunt neconstituţionale? O să sancţionăm toţi magistraţii că nu au prevăzut la 
momentul la care au aplicat acele articole?", a spus Kovesi. 
Kovesi: CSM a decis că tocmai ministrul Justiţiei este cel care şi-a depăşit competenţa 
Procurorul-şef DNA, Laura Codruţa Kovesi, a arătat, marţi, în cadrul răspunsurilor la motivele de revocare 
prezentate de ministrul Justiţiei, că plenul CSM a stabilit că tocmai Tudorel Toader este cel care şi-a depăşit 
competenţa. 
 
"Declaraţiile pe care ministrul Justiţiei referitor la acest dosar cunoscut publicului (dosarul Belina - n.r.), în 26 
septembrie am sesizat CSM şi am considerat că, prin declaraţiile prin care ministrul Justiţiei le-a făcut, a fost în 
măsură să afecteze independenţa sistemului judiciar. CSM a decis că tocmai ministrul Justiţiei este cel care şi-a 
depăsit competenţa. Este vorba despre decizia numarul 172 din 2017", a declarat procurorul-şef DNA, în cadrul 
şedinţei Secţiei pentru Procurori. 
Întrebată de către ministrul Justiţiei cu câte voturi a fost luată această decizie în plenul CSM, Laura Codruţa Kovesi 
a răspuns: "Mă bucur că îmi puneţi întrebări, până acum nu aţi vrut să ştiţi punctul meu de vedere". 
Procurorul-şef DNA a mai arătat că votul CSM este unul secret. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Plenul Consiliului Superior al Magistraturii a decis, pe 19 decembrie 2017, că declaraţiile ministrului Justiţiei, 
Tudorel Toader, potrivit cărora legalitatea hotărârilor de Guvern o verifică judecătorul, nu procurorul, referindu-
se la ancheta în dosarul Belina, au afectat sistemul judiciar, potrivit unor surse. Iniţial, Inspecţia Judiciară a stabilit 
contrariul. 
Kovesi: Este subiectiv să spui că 9 ambasadori s-au dus la Min. Justiţiei pentru că m-am exprimat 
Laura Codruţa Kovesi, procuror şef al DNA, s-a apărat în cadrul secţiei de procurori CSM, în faţa acuzaţiilor aduse 
de ministrul Justiţiei, spunând că interviurile şi ieşirile sale publice nu au avut nicio legătură cu reacţiile unor 
oficiali europeni sau ambasadori. 
 
"În interviuri am respectat dispoziţiile legale şi codul deotologic. Nu am contestat autoritatea Parlamentului şi am 
spus că noi suntem procurori şi nu facem legi, dar dacă constatăm vulnerabilităţi, să le sesizăm", a declarat 
procurorul şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi, în faţa secţiei de procurori din cadrul CSM. 
Kovesi s-a apărat şi cu privire la acuzaţiile privind criticile publice aduse modificărilor legislative. "Nu există nicio 
dispoziţie legală să interzică unui procuror să se exprime privind dispoziţiile legale, dacă ar fi aşa ar trebui sa 
desfiinţăm toate revistele de specialitate", a mai spus procurorul şef al DNA. 
"Nu ştiu care sunt afirmaţiile de o gravitate fără precedent (n.r.: care să afecteze imaginea României în plan 
extern), probabil criterii obiective, măsurători, dar faptul că dumnealui a oferit explicaţii în faţa partenerilor 
externi, nu văd care este legătura între interviuri şi oficiali care au pornit discuţii despre modificările legsilative, 
când mii de judecători şi procurori şi-au exprimat opinii critice la proiectul de lege. Este absolut subiectiv să susţii 
că nouă ambasadori care s-au prezentat la ministerul Justiţiei au făcut acest lucru pentru că procurorul şef al DNA 
s-a exprimat", a mai spus Kovesi. 
Kovesi: Nu e nicio condamnare la CEDO în dosarele intrumentate de DNA după anul 2013 
Procurorul şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi, a declarat, marţi, la CSM, că nu există nicio condamnare la CEDO în 
cauze instrumente de DNA după anul 2013, de când a preluat conducerea instituţiei, menţionând că Tudorel 
Toader nu îşi poate întemeia cererea de revocare pe o decizie a CEDO. 
"Nu e nicio condamnare la CEDO în dosare intrumentate de DNA după anul 2013, ca atare nu mi se poate imputa, 
reţine acest motiv, total eronat din puncut meu de vedere. Dacă discutăm de condamnări pe care DNA sau PNA le 
are în dosare în 2001-2012 pot să vă spun că sunt 12 cauze penale şi s-au reţinut încălcare a trei articole, lipsa 
condiţiilor de detenţie, depăşirea duratei nerezonbile a procedurilor sau în care soluţia din calea de atac se baza 
doar pe probe la instanţa de fond şi speţe la viaţa privată. Suma totală în aceste 12 dosare este de 42 mii euro. În 
niciuna nu s-a reţinut vreo încălcare a legii până în prezent din 2013. Nu cred că domnul ministru îşi poate 
întemeia o cerere pe o decizie a CEDO pentru că nu există", a spus Laura Codruţa Kovesi în faţa Secţiei pentru 
Procurori a CSM. 
În ceea ce priveşte numărul achitărilor, Kovesi a precizat că şi în această privinţă ministrul Justiţiei a prezentat 
date nereale şi nedovedite. 
"În 2016 au fost 116 persoane achitate, 15 ca urmare a aplicării dezinciminării ca urmare a deciziei CCR privind 
abuzul în serviciu. În 2017 nu a crescut numărul achitărilor, avem 92 de inculpaţi pe alte temeiuri decât decizia 
CCR. Din cei 92, 32 au fost trimişi în judecate în anul anului 2013, 13 în 2011, 1 în 2006, 5 în 2009. Nu toate 
soluţiile sunt imputabile procurorilor care şi-au desfăşurate activ în DNA după anul 2013. (..) Ponderea achitărilor, 
modul în care se calulează e stabilit de CSM", a completat Kovesi. 
Kovesi, despre comunicatul retras de pe site: Este în continuare pe site. Nu a fost retras niciodată 
Procurorul şef DNA, Laura Codruţa Kovesi, a arătat, marţi, că DNA nu a retras niciodată vreun comunicat de presă 
de pe site-ul instituţiei referitor la ancheta în dosarul Belina, aşa cum a susţinut ministrul Justiţiei, în prezentarea 
motivelor în sprijinul cererii de revocare. 
 
"Ministrul Justiţiei a motivat că se impune revocarea mea deoarece s-a emis un comunicat de presă emis de DNA 
într-un anumit dosar, s-a făcut trimitere la aspecte de oportunitate a elaborării unei HG. Aş vrea să spun că acest 
comunicat de presă, care a fost postat pe site-ul instituţiei la data de 22 septembrie 2017, a vizat o cauză în care 
au fost anunţate anumite măsuri prin care anumitor persoane li s-a adus la cunoştinţă că au fost suspecte în cauză 
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şi s-a cerut procurorului general sesizarea Camerei Deputaţilor pentru promovarea unei cereri de efectuarea 
urmăririi penale în cazul unui fost ministru", a declarat Laura Codruţa Kovesi. 
Procurorul şef DNA a precizat că respectivul comunicat de presă, care priveşte ancheta în dosarul Belina, a fost 
emis cu respectarea în totalitate a dispoziţiilor legale, naţionale în materia comunicării publice, documentul 
conţinânf foarte pe scurt, "pe un ton neutru, starea de fapt şi aspecte care vizează elementele pe care procurorii 
le investighează în acest dosar". 
"O descriere a situaţiei de fapt dintr-un comunicat nu poate constitui o exercitare a conducerii instituţiei cu 
încălcarea limitelor de competenţe, aşa cum susţine ministrul Justiţiei. Aş vrea să spun că trec la punctul 6: lipsa de 
asumare a unei încălcări a unor prevederi constituţionale şi legale şi domnul ministru nu ştiu cum a verificat 
această informaţie şi susţine că acel comunicat de presă a fost retras de pe site-ul instituţiei. Acel comunicat nu a 
fost retras niciodată, este o susţinere neadevărată, nu a existat niciun fel de justificare în spaţiul public că a fost 
retras, acest comunicat de presă a rămas pe site-ul instituţiei, este în continuare şi oricând poate fi verificat acest 
aspect", a declarat Laura Codruţa Kovesi, precizând că acesta este încă un motiv nereal pentru care i se cere 
revocarea. 
Precizarea procurorului-şef DNA vine după ce ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, în cadrul prezentării 
raportului său, că un comunicat de presă al Direcţiei Naţionale Anticorupţie (DNA) privind dosarul Belina ar fi fost 
retras de pe site-ul direcţiei. 
"Statuările ale Curţii Constituţionale, prin decizia nr 757/2017, au fost necesare ţinând seama şi de comunicatul 
DNA prin care această instituţie a arătat că prin cele două hotărâri de Guvern mai sus menţionate «au fost 
încălcate prevederile Constituţiei României , cele ale Legii organice 213/1998, ale Legii 107/1996 şi cu OUG 
107/2002 (...)», afirmaţii de natură a eija DNA în evaluator, fără nicio distincţie, inclusiv a aspectelor de 
oportunitate a elaborării unor hotărâri de Guvern, în contradicţie cu cadrul constituţional de referinţă. (...) 
Ulterior, afirmând faptul că cele cuprinse în comunicatul mai sus menţionat au exprimat simple opinii ale 
instituţiei, DNA a retras comunicatul", se arată în raportul prezentat de ministrul Justiţiei, la punctele 5 şi 6 de 
revocare. 
UPDATE 15.00 Tudorel Toader, către Kovesi: Nu poţi să spui  <<Mă rog de ei să facă ceva, să mă aresteze, să mă 
trimită în judecată. Stau de doi ani agăţat în dosar>> 
Tudorel Toader a declarat marţi, în şedinţa secţiei de procurori din cadrul CSM, care decide avizul pe care îl va da 
în cazul cererii de revocare a procurorului şef al DNA, că este imposibil să spui că ai uitat de Microsoft sau să 
prelungeşti nepermis o anchetă într-un dosar. 
 
"O să ne întâlnim în consiliul de management strategic săptămâna viitoare. Trebuie să facem ceva. Nu poţi să spui 
<<am uitat de Microsoft>>. Pe ăla îl visezi şi noaptea. Sute de milioane de euro care trebuie decapaţi. Eu mi-am 
făcut datoria ca ministru şi nu neg lucrurile bune care se fac. Dar spuneam, în raport, şi repet: Cele bune nu le 
justifică pe cele rele", a declarat Tudorel Toader, în faţa secţiei de procurori din cadrul CSM. 
Toader spune că a aflat şi de cazul unei persoane care are dosar la DNA şi care susşine că ar face orice ca acesta să 
înainteze. 
" Mi-a spus <<Mă rog de ei să facă ceva, să mă aresteze, să mă trimită în judecată. Stau de doi ani agăţat în 
dosar>>. Asta este justiţie în sensul respectării drepturilor fundamentale?", a mai spus ministrul Justiţiei. 
Acesta a precizat că a întrebat oficialii din Japonia, în timpul vizitei desfăşurate în urmă cu câteva zile, care este 
perioada de analiză şi finalizare a unei cauze, iar cea maximă, în cazurile grave, este de şase luni. 
Dosarul Microsoft, cel mai mare dosar de corupţie din România, cu un număr record de foşti miniştri vizaţi, a fost 
finalizat, după cinci ani, fără ca demnitarii să fie judecaţi. Mai mult, au fost cercetaţi, deşi termenul de anchetare a 
faptelor era expirat încă de acum patru ani. 
Tudorel Toader, despre votul din Secţia de Procurori CSM: Rezultatul e previzibil pentru mine 
Ministrul Justiţiei Tudorel Toader a declarat marţi, în faţa secţiei procurori din cadrul CSM, care va decide ce aviz 
va da în cazul solicităţii de revocare a Laurei Codruţa Kovesi, că rezultatul este previzibil pentru el. 
 
"Rezultatul e previzibil pentru mine, dar am venit din respect pentru instituţie. Nu e problemă...", a declarat marţi 
Tudorel Toader, ministrul Justiţiei, în cadrul şedinţei Secţiei de Procurori. 
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În momentul în care Codruţ Olaru, vicepreşedinte CSM şi membru al secţiei, i-a atras atenţia că fiecare 
reprezentant calculează cu maturitate ce decizie va lua, Toader a răspuns scurt: "Vă dau şi rezultatul votului, dar 
vă rog să nu-l cereţi". 
Ministrul Justiţiei: Să nu prezentăm activitatea DNA doar într-o manieră festivistă 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, în debutul şedinţei Secţiei pentru Procurori a CSM în care se discută 
avizul pe cererea de revocare a Laurei Codruţa Kovesi, că activitatea DNA nu ar trebui prezentată într-o manieră 
festivistă. 
"Ca ministru al Justiţiei, raportul cu cele 20 de puncte împreună cu dezbaterea de azi sper să constituie un moment 
al adevărului, un moment în care să prezentăm lucrurile aşa cum sunt, cu bune şi cu rele, să nu prezentăm 
activitatea DNA doar într-o manieră festivistă. E adevărat că raportul l-am postat pe pagina ministerului Justiţiei. 
Vă asigur că, dat fiind numărul celor care au accesat pagina imediat dupa finalizarea acelei prezentări a 
raportului, a dus la blocarea paginii de internet a ministerului. Dovadă şi faptul că până în prezent, au fost ceva 
mai mult de 42.000 de descărcări ale raportului de pe pagina ministerului, adică un număr foarte mare ce a dus la 
blocarea site-ului imediat dupa prezentarea raportului", a declarat Tudorel Toader. 
Ministrul Justiţiei a reluat prezentarea raportului cu 20 de puncte în baza căruia cere revocarea procurorului-şef 
DNA. 
UPDATE 14.05 Şedinţa Secţiei pentru Procurori a CSM, în care este aşteptat avizul pe cererea de revocare din 
funcţie a procurorului-şef DNA, a început. La şedinţă participă atât Laura Codruţa Kovesi, cât şi ministrul Justiţiei, 
Tudorel Toader. 
Nici Tudorel Toader şi nici Laura Codruţa Kovesi nu au făcut declaraţii la intrarea în sediul Consiliului Superior al 
Magistraturii. 
"Trebuie să înţelegem că este vorba despre o cerere de revocare formulată de Executiv, o cerere de revocare care 
va fi examinată de Secţia de Porcurori şi trebuie să observăm că potrivit articolului 21, indice 1 din Regulamentul 
CSM , ea trebuie să parcurgă o anumită procedură pentru a fi validă", a declarat procurorul general al României, 
Augustin Lazăr. 
 
Avizul ce urmează a fi dat de Secţia pentru Procurori a CSM în cazul procedurii de revocare iniţiate de ministrul 
Justiţiei este consultativ. 
Procurorii Florin Deac, Cristian Ban, Codruţ Olaru, Nicolae Solomon şi Augustin Lazăr sunt cei care vor lua decizia. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a cerut, săptămâna trecută, revocarea din funcţia de procuror şef al DNA a 
Laurei Codruţa Kovesi, invocând mai multe motive, printre care neverificarea unor procurori, cum ar fi cei de la 
DNA Ploieşti, despre care apăruseră informaţii privind abuzuri, eşecul Microsoft sau transcrieri false în dosare. De 
asemenea, Toader a criticat şi modul de calcul al numărului de achitări dat de Direcţie, raportările eronate care ar 
fi fost prezentate de către instituţia condusă de Laura Codruţa Kovesi şi comportament excesiv de autoritar al 
acesteia, susţinând că s-a implicat personal în dosarele altor procurori şi a prioritizat dosarele după impactul 
mediatic. 
Ulterior anunţului, preşedintele României şi-a anunţat susţinerea pentru Laura Codruţa Kovesi, precizând că va 
studia raportul care a stat la baza propunerii făcute de ministrul justiţiei. 
Avizul Secţiei pentru Procurori a CSM va ajunge la preşedintele României, Klaus Iohannis. 
Membrii Secţiei pentru Procurori au invitat-o, marţi, şi pe Laura Codruţa Kovesi la audieri, pentru a-şi expune 
punctul de vedere. Avizul ce urmează a fi dat de Secţia pentru Procurori a CSM în cazul procedurii de revocare 
iniţiate de ministrul Justiţiei este consultativ. 
Procurorii Florin Deac, Cristian Ban, Codruţ Olaru, Nicolae Solomon şi Augustin Lazăr sunt cei care vor lua decizia. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a cerut, joi, revocarea din funcţia de procuror şef al DNA a Laurei Codruţa 
Kovesi, invocând mai multe motive, printre care neverificarea unor procurori, cum ar fi cel de la DNA Ploieşti, 
despre care apăruseră informaţii privind abuzuri, eşecul Microsoft sau transcrieri false în dosare. 
De asemenea, Toader a criticat numărul de achitări dat de Direcţie, raportările eronate care ar fi fost prezentate 
de către instituţia condusă de Laura Codruţa Kovesi şi comportament excesiv de autoritar al acesteia, susţinând că 
s-a implicat personal în dosarele altor procurori şi a prioritizat dosarele după impactul mediatic. 
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Ulterior cererii de revocare, preşedintele României şi-a anunţat susţinerea pentru Laura Codruţa Kovesi, precizând 
că va studia raportul care a stat la baza propunerii făcute de ministrul justiţiei. 
Avizul Secţiei pentru Procurori a CSM va ajunge la preşedintele României, Klaus Iohannis. 
 (Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis și Kovesi au fost reclamați la CNCD 
Președintele Klaus Iohannis și procurorul-șef al DNA au fost reclamați la Consiliul Național pentru Combaterea 
Discriminării. Sesizările au fost depuse de „un organ de presă”, a declarat la Digi24 președintele CNCD, Csaba 
Asztalos. 
Reclamantul a fost deranjat de faptul că președintele Klaus Iohannis și șefa DNA, Laura Codruța Kovesi, au folosit 
termenii de „penali”, respectiv „infractori” atunci când s-au referit la ceea ce ei au numit atacurile asupra justiției. 
Klaus Iohannis și Laura Codruța Kovesi au folosit aceste cuvinte în mai multe rânduri, a spus președintele CNCD în 
emisiunea „Imparțial” de la Digi24. 
Cei doi oficiali au făcut declarații și au comentat înregistrările date publicității de fostul deputat Vlad Cosma, care 
susține că procurori de la DNA Ploiești „fabrică” probe. 
Întrebat la ce lucrează în momentul de față CNCD, Csaba Asztalos a răspuns: „În momentul de față avem un caz 
împotriva președintelui României și a procurorului-șef al DNA cu privire la utilizarea etichetarilor 
de penali și infractori”. 
Sesizările au fost făcute de către un organ de presă cu activități „din zona justiției”, a mai spus Csaba. 
Într-adevăr, site-ul luju.ro a anunțat că a depus o astfel de sesizare. 
Președintele CNCD a arătat că instituția pe care o conduce mai are în lucru câteva cazuri ce țin de „aspecte legate 
de negarea Holocaustului, respectiv problematica antisemitismului. Sau interzicerea unor manifestări publice de 
către instituții publice”, a precizat Csaba Asztalos. 
CNCD a decis, luni, că premierul Viorica Dăncilă nu a discriminat atunci când a folosit termenul de „autiști” pentru 
a-i desemna pe cei care critică România la Bruxelles. Asztalos Csaba a declarat, luni seară, la Digi24, că el a avut 
opinie separată având în vedere faptul că Viorica Dăncilă este demnitar public, iar astfel de declaraţii făcute de un 
demnitar public reprezintă un semnal negativ în societate. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Cine va conduce comisia de anchetă a SPP, cerută de PSD și ALDE 
Membrii Comisiei parlamentare de anchetă a activităţii Serviciului de Protecţie şi Pază (SPP) au decis marţi, în 
prima şedinţă, ca preşedintele acestei comisii să fie senatorul PSD Daniel Butunoi. Vicepreşedinte este deputatul 
PNL Victor Paul Dobre, iar secretar va fi deputatul ALDE Florică Ică Calotă. 
Din cadrul Comisiei mai fac parte senatorul PSD Marian Pavel şi deputaţii Marius Mărgărit, Eugen Neaţă, 
Alexandru Bălănescu, Laura Moagher şi Liviu Pleşoianu. Din partea PNL fac parte deputatul Nicolae Neagu şi 
senatorul Daniel Fenechiu, USR va fi reprezentat de deputatul Bogdan Rodeanu, UDMR de deputatul Apjok 
Norbert, iar PMP de deputatul Adrian Todoran. 
Plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului a aporbat pe 20 februarie, cu 225 de voturi "pentru" şi 106 voturi 
"împotrivă", înfiinţarea Comisiei parlamentare de anchetare a activităţii Serviciului de Protecţie şi Pază (SPP), 
amintește News.ro. 
Obiectivele acestei comisii sunt identificarea procedurilor stabilite pentru respectarea ordinelor pe unitate, a 
regulamentelor militare, precum şi modalitatea de comunicare a odrinelor de serviciu; determinarea implicării 
directorului SPP în influenţarea unordecizii politice sau în planuul politic; verificarea unei eventuale modalităţi de 
implicare a SPP în activităţi care exced cadrul legal de funcţionare de către directorul instituţiei, Lucian Pahonţu; 
verificarea rapoartelor de activitate ale directorului SPP din ultimii cinci ani; identificarea protocoalelor încheiate 
cu alte instituţii, a regulilor de relaţionare cu acestea precum şi verificarea respectării cadrului legal de acţiuni 
prevăzute în aceste colaborări; verificarea modului şi a criteriilor în care au fost desemnaţi ofiţerii de protecţie a 
demnitarilor; identifarea numărului de mandate de supraveghere video-audio solictate în vbaza art 14, lit d din 
legea 191/1998, precum şi verificarea respectării cadrului legal. 
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Alte obiective sunt identificarea numărului de mandate efectiv obţinute de la procuror; determinarea numărului 
de acte de constatare întocmite în baza legii 191 care au fost folosite ca mijloace de probă în cauze aflate în 
stadiul de cercetare penală sau în faţa instanţelor judecătoreşti; verificarea procedurii activităţii proprii de 
apărare a secretului de stat şi de prevenire a scurgerii de date sau de informaţii; existenţa unor verificări în ultimii 
cinci ani referitoare la achiziţii publice şi la fondul operativ, din partea Curţii de Conturi sau a altor instituţii; 
verificarea modalităţii de gestionare a informaţiilor menţionate în rapoartele ofiţerilor de protecţie a demnitarilor 
care nu se încadrează în obligaţiile prevăzute pentru elaborarea rapoartelor conform legii 191. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Frans Timmermans vine în România, după mişcarea lui Toader: Aștept explicații despre revocarea lui Kovesi 
Frans Timmermans, prim-vicepreședintele Comisiei Europene, a declarat pentru Calea Europeană faptul că 
așteaptă ca autoritățile de la București să îi ofere explicații cu privire la propunerea de revocare a procurorului-șef 
al DNA, Laura Codruța Kovesi. 
”Voi fi informat joi despre asta. Mă voi întâlni cu ea (procurorul-șef) și cu ministrul justiției și le voi asculta 
argumentele. Dar știți poziția Comisiei. Trebuie să lăsăm independența judiciară să își facă treaba. Asta este cel 
mai bine pentru toate statele membre”, a spus Timmermans. 
Oficialul european a făcut aceste declarații după o conferință comună de presă susținută cu alături de președinția 
bulgară a Consiliului UE după reuniunea Consiliului Afaceri Generale. 
Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, se va întâlni pe 1 martie cu preşedintele Camerei 
Deputaţilor, Liviu Dragnea, şi cu membrii Comisiei speciale pentru legile Justiţiei. 
Președintele Camerei Deputaților, Liviu Dragnea, a explicat că are un punctaj pregătit, pentru discuția cu Frans 
Timmermans. ”Eu am un punctaj pregătit, să vedem cu ce vine și dumnealui, apoi vă vom anunța”.  
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Senat - Comisia pentru muncă: Raport de respingere a propunerii legislative privind abrogarea pensiilor 
special 
 
Comisia pentru muncă din Senat a dat marţi raport de respingere propunerii legislative care vizează abrogarea 
pensiilor speciale. 
 
Senatorii PNL şi PMP s-au abţinut de la vot. 
 
Iniţiatorii proiectului, parlamentarii USR, propun restabilirea egalităţii în relaţia cu statul prin abrogarea 
regimurilor de pensii speciale şi revenirea la principiul contributivităţii. Regula trebuie să fie, potrivit acestora, "la 
contribuţiile egale - pensii egale". 
 
De asemenea, proiectul mai prevede menţinerea a două excepţii de la această regulă pentru pensiile militare de 
stat, excepţie care există şi în celelalte ţări membre NATO, şi pentru pensiile magistraţilor, unde Comisia 
Europeană pentru Democraţie prin Drept (Comisia de la Veneţia) recomandă un regim de pensionare special. 
 
Conform expunerii de motive, regimul pensiilor speciale "nu respectă principiul contributivităţii, distorsionând 
astfel funcţionarea sistemului de pensii, în timp ce resursele bugetare sunt limitate".  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Discuții cruciale între Dragnea și miniștri: Efect major asupra salariilor  
Discuții importante au loc miercuri, în ultima zi de februarie, la biroul lui Liviu Dragnea de la Camera Deputaților. 
Surse guvernamentale au precizat, pentru STIRIPESURSE.RO că mai mulți miniștrii vor discuta cu liderul PSD 
despre modificările la legea salarizării. 
Discuțiile se vor purta între Liviu Dragnea, Eugen Teodorovici, Lia Olguța Vasilescu și alți miniștri. În această 
perioadă se realizează calcule pe tema impactului modificării OUG 91 privind legea salarizării. În discuțiile de azi 
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se va urmări găsirea unei soluții pentru ca aplicarea noii legislații să ducă la scăderea salariilor pentru doar 1% din 
personalul bugetar, față de 3% în prezent, dar și probleme legate de coeficienți. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Comisar european, către Parlamentul României: Vă rugăm să faceţi ceva! 
Comisia Europeană va da România în judecată la Curtea Europeană de Justiţie, dacă Parlamentul de la Bucureşti 
va adopta amendamentele aduse Ordonanţei de Urgenţă 64/2016 din sectorul gazelor naturale, a declarat, marţi, 
comisarul european pentru Energie, Miguel Arias Canete, într-o întâlnire la Bruxelles cu reprezentanţii sectorului 
energetic românesc. 
Comisarul a fost întrebat cum priveşte amendamentele aduse în Parlament Ordonanţei de Urgenţă 64/2016, 
potrivit cărora 70% din gazul produs în România va trebui tranzacţionat pe o singură bursă, respectiv OPCOM, în 
contexul în care Comisia Europeană a deschis deja un proces de infringement împotriva României pentru blocarea 
exporturilor de gaze. 
„Avem un pachet energetic legislativ şi unul dintre aspecte se referă la liberalizarea pieţei. Este un proces 
complex, cu diferite etape de tranziţie. În acest proces, Comisia Europeană încurajează dialogul, în loc să 
mergem la Curtea de Justiţie, unde procedurile sunt lungi şi vom pierde timp”, a spus oficialul european. 
El a arătat că aprobarea OUG 64 în Parlament ar fi însemnat conformarea cu legislaţia europeană şi închiderea 
procedurii de infringement. 
„Este clar că România este la un punct de răscruce în sectorul energetic, mai ales în ceea ce priveşte piaţa de 
gaze. Este clar că în privinţa OUG 64 am avut unele aşteptări cu privire la faptul că această ordonanţă va fi 
aprobată în România şi nu vom merge mai departe cu infringementul. Faptul că ordonanţa este acum blocată în 
Parlament arată că nu se merge în direcţia corectă”, a susţinut Canete. 
Potrivit acestuia, Comisia Europeană a propus unele soluţii pentru a se depăşi acest blocaj şi a încurajat pe toată 
lumea să aibă o atitudine echilibrată. 
„Amendamentele respective sunt problematice pentru Comisie. Comisia Europeană a lansat un dialog, dorim să 
găsim soluţii, dar dacă se vor menţine acele prevederi, va trebui să acţionăm în consecinţă. Mesajul meu este 
clar: aceste amendamente nu pot fi aprobate. Există alternative, dar trebuie îndeplinite anumite principii, 
pentru mai multă concurenţă, astfel încât consumatorii să aibă o mai bună alegere şi cele mai bune preţuri”, a 
adăugat comisarul. 
El a repetat faptul că va pune accentul pe dialog. 
„În momentul în care se va renunţa la preţurile reglementate, va fi haos. Ne aşteptăm ca dialogul să continue, 
dar dacă nu mergem în direcţia corectă vom continua infringementul şi vom ajunge şi la Curtea de Justiţie, dacă 
va fi cazul. Dar eu aş pune accent pe dialog, să ajungem la un numitor comun care să împace pe toată lumea”, a 
mai spus comisarul european. 
Totodată, Canete a arătat că existenţa unei singure platforme de tranzacţionare a gazelor poate afecta competiţia 
pe piaţă. 
„Dacă vei concentra vânzările pe o singură platformă, poţi evita competiţia pe piaţă. România are o competiţie 
bună, însă la nivel de Parlament s-a înregistrat un regres în materie de discuţii. Cred că mai sunt lucruri de 
făcut. Vă rugăm să faceţi ceva pentru a evita infringementul, pentru că acesta aduce prejudicii de imagine şi 
afectează investiţiile, care vor fi întârziate, iar ţara va rămâne în urmă”, a mai spus Canete. 
Pe data de 4 octombrie 2017, Comisia de industrii şi servicii din Camera Deputaţilor a avizat pozitiv legea de 
aprobare a OUG 64/2016, însă unul dintre amendamentele votate instituie obligaţia ca 70% din gazele produse în 
România să fie tranzacţionate pe o singură bursă, respectiv OPCOM. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Atenţie! Se repetă istoria de acum un deceniu? Carnaval în sectorul bugetar în 2017: salarii nete mai mari cu 
20% şi 20.000 de noi angajări. Creşterile de salarii din ultimul an fac statul top employer la nivel naţional 
Aproape 20.000 de noi locuri de muncă au fost create anul trecut în sectorul bugetar, numărul de salariaţi de la 
stat ajungând în decembrie la 1,21 de milioane de angajaţi, arată datele Ministerului de Finanţe. Dintre acestea, 
5.000 de joburi noi sunt exclusiv funcţionari din administraţia publică centrală şi locală, unde numărul de angajaţi 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
a crescut de la 202.000 la 207.000 de persoane între decembrie 2016 şi decembrie 2017. Salariul mediu al funcţio-
narilor din administraţia publică a crescut în aceeaşi perioadă cu 20%, până la 3.700 de lei net. 
„Dacă până acum nu exista această tendinţă, în ultimul an am observat că există candidaţi care au targhetat clar 
joburile de la stat, iar în trecut locurile de muncă din privat erau clar preferate în detrimentul celor din sectorul 
public. Sigur, statul a fost de-a lungul timpului top employer în unele zone ale României, însă cred că majorările 
salariale din ultimul an îl transformă într-un top employer la nivel naţional“, a explicat Felix Toma, country 
manager pe România şi Bulgaria în cadrul firmei de recrutare şi închiriere de forţă de muncă în regim temporar Gi 
Group. 
Anul acesta cheltuielile cu salariile bugetarilor vor ajunge la 8,9% din PIB, în creştere faţă de nivelul de 8,3% din 
PIB în 2017 şi 7,5% din PIB în 2016. Prin urmare, salariile bugetarilor vor avea anul acesta cea mai ridicată pondere 
raportată la PIB din ultimii nouă ani. 
„Toată această evoluţie repetă ceea ce s-a întâmplat în perioada 2005-2008, când de asemenea a crescut foarte 
mult numărul de angajaţi de la stat şi au crescut şi salariile cam cu aceleaşi motivări şi obiective politice de acum. 
Probabil că la un moment dat vom vedea consecinţe similare, să ne amintim de reducerile de personal, tăierile de 
salarii şi de condiţionalităţile impuse FMI, UE şi BM“, a explicat analistul economic Aurelian Dochia. 
 

 
 
ZF Corporate este serviciul de business intelligence al Ziarului Financiar. Pentru a putea avea acces la informatii 
trebuie să vă abonaţi la ZF Corporate sau la unul din cele 12 fluxuri ale sale, profilate pe sectoare de activitate 
(Bănci, Retail, Agricultură, Energie şi altele) 
(Sursa: Ziarul Financiar) 
 

 Care va fi soarta Fondului Suveran de Dezvoltare: Anunţ de la Ministerul Finanţelor 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a precizat marţi că în privinţa legii pentru înfiinţarea Fondului Suveran de 
Dezvoltare şi Investiţii (FSDI) mai sunt de clarificat câteva aspecte de ordin tehnic cu reprezentanţii Eurostat şi că 
urmează să vină în Parlament cu eventuale amendamente care să fie agreate şi de forul european. "Mai sunt 
aspecte de clarificat. Am avut la începutul lunii februarie vizita echipei de la Eurostat, au fost discuţii pe legea care 
se afla în Parlament, dar mai sunt anumite chestiuni de clarificat şi curând o să venim în Parlament cu eventuale 
amendamente care să ducă la o formă pe care Comisia sau Eurostatul să o accepte ca fiind în afara bugetului", a 
explicat Teodorovici la Palatul Parlamentului, conform Agerpres. 
Printre lucrurile care trebuie modificate în proiect figurează numărul reprezentanţilor pe care statul trebuie să-i 
aibă în Consiliul de Supraveghere sau transparenţa totală în ceea ce înseamnă modul de funcţionare a Fondului, a 
menţionat Teodorovici. "Vizavi de numărul de reprezentanţi pe care statul trebuie să-i aibă sau poate să-i aibă în 
Consiliul de Supraveghere, o chestiune normală, deci o limitare la maximum doi, felul companiilor care vor fi parte 
ale Fondului Suveran, se doreşte clar - şi e normal să fie aşa - o transparenţă totală în ceea ce înseamnă modul de 
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funcţionare a Fondului, chestiuni normale. (...) Urmează să clarificăm sau, de fapt, să închidem discuţiile de ordin 
tehnic şi, după aceea, vom veni în Parlament la Comisiile de buget-finanţe, unde se află acest proiect, pentru a 
primi un raport favorabil şi, după aceea, vot în Senat", a menţionat ministrul Finanţelor. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Eugen Teodorovici a declarat că nu susţine limitarea gradului de îndatorare pentru consumator 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a declarat marţi că nu susţine limitarea gradului de îndatorare pentru 
consumator, menţionând că este normal ca populaţia să apeleze la instrumente de creditare. 
"Nu sunt în favoarea unei plafonări, şi încă foarte joase, pe această creditare. Este o primă propunere în cadrul 
Comitetului de la BNR. La Ministerul de Finanţe analizăm care sunt argumentele pro şi contra şi după aceea la 
nivelul Guvernului vom avea o poziţie oficială în Comitetul de Supraveghere Macroprudenţială", a precizat 
Teodorovici la Parlament. 
El a răspuns astfel unei întrebări care viza posibilitatea luării în calcul a unui prag maxim de îndatorare pentru 
consumator de 50% din venituri, variantă care a fost luată în discuţie la întâlnirea pe care a avut-o la Banca 
Naţională cu Comitetul pentru Supraveghere Macroprudenţială. 
Întrebat dacă îl va invita la întâlnirea cu guvernatorul BNR pe preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, 
Teodorovici a spus că nu a stabilit acest lucru. 
În privința formularului de direcționare a 2% către ONG-uri, Teodorovici a spus că soluția este la Ministerul de 
Finanțe. Azi va fi dat clar un document oficial care va spune că cei care sunt azi, pentru că mecanismul este în 
tranziție, acea decizie de direcționare a doi la sută se poate face astăzi individual sau centralizat pe baza unui 
borderou, pentru a nu mai fi acum un blocaj. În noul formular unic, va fi o chestiune foarte simplă, pentru că se 
depune pentru fiecare contribuabil, face o bifă și se transferă către ONG-ul respectiv. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Autorizaţiile pentru construcţia de locuinţe au urcat în ianuarie cu 28,7% 
Numărul de autorizaţii de construcţii pentru clădiri rezidenţiale a crescut în ianuarie cu 28,7% faţă de aceeaşi lună 
a anului trecut, până la 2009, avansul fiind generat de creşterea cererii în toate regiunile ţării, arată datele 
publicate miercuri de Institutul Naţional de Statistică (INS). 
În luna ianuarie 2018 s-au eliberat 2009 autorizaţii pentru construirea de clădiri rezidenţiale, din care 66,9% 
pentru zona rurală. În ianuarie 2017, procentul în cazul zonei rurale era mai scăzut, 61,2% din totalul de 1.561 de 
autorizaţii, anunță News.ro. 
”Distribuţia în profil regional evidenţiază o creştere a numărului de autorizaţii de construire eliberate pentru 
clădiri rezidenţiale, faţă de luna ianuarie 2017, în toate regiunile de dezvoltare: Nord-Est (+115 autorizaţii), Sud-
Muntenia (+80), Vest (+77), Sud-Vest Oltenia (+59), Sud-Est (+57), Nord-Vest (+32), Bucureşti-Ilfov (+16) şi Centru 
(+12)”, se arată în comunicat. 
În 2017, numărul de autorizaţii de construcţii pentru clădiri rezidenţiale a crescut cu 7,6% faţă de anul anterior, 
până la 41.603. În 2016, numărul de autorizaţii pentru clădiri rezidenţiale a scăzut cu 1,2% faţă de anul anterior, 
până la 38.653. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Singurul oraş din România, aflat pe lista celor 100 de oraşe verzi ale lumii: foloseşte energie regenerabilă în 
proporţie de 99% 
Alba Iulia este singurul oraş din România, şi printre puţinele din Europa, care apare pe lista celor peste 100 de 
oraşe care folosesc mai mult de 70% energie electrică provenită din surse regenerabile, conform unui studiu al 
Carbon Disclosure Project (CDP). 
Alba Iulia foloseşte energie regenerabilă în proporţie de 99%, din care 96% reprezintă energie provenită din 
hidrocentrale, 1% eoliană, 2% energie solară şi 1% energie produsă din gaze naturale. 
La nivel european, oraşe precum Ljubljana (Slovenia), Fave (Portugalia), Bolzano (Italia) Reykjavik (Islanda), 
Akureyri (Islanda), Basel (Elveţia) Ærøskøbing (Danemarca), folosesc surse regenerabile în proporţie de 100%. 
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Brazilia deţine un loc privilegiat în listă, pentru că aproape jumătate din oraşele ţării folosesc în proporţie de 100% 
surse de energie furnizată de hidrocentrale. La polul opus se află Asia, cu un singur oraş verde pe continent, Inje 
din Coreea de Sud (93%). 
Din 570 de oraşe ale lumii care raportează la CDP, peste 100 acumulează cel puţin 70% energie electrică din surse 
regenerabile precum hidrocentrale, geotermane, solare şi de vânt 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Extracția și livrarea de sare au fost sistate pentru jumătate de zi din cauza protestului minerilor 
Protestul minerilor de la Salinele Praid, Prahova și Târgu Ocna le-a dat emoții autorităților tocmai când este mai 
mare nevoie de sare pe șosele. Aproape jumătate de zi, extracția și livrarea au fost sistate. În cele din urmă, 
minerii s-au hotărât să se întoarcă la lucru. 
La Târgu Ocna lucrează 38 de angajați. Salariile pe care le primesc nu depășesc 2000 de lei, în ciuda condițiilor 
dificile de muncă și mulți dintre ei nu fac față cheltuielilor. Așa că minerii de aici s-au alăturat colegilor de la Praid 
și Slănic Prahova și au oprit luni lucrul pentru a trage un semnal de alarmă asupra situației în care se găsesc. 
Protestul coincide cu perioada cea mai aglomerată din an, când salinele alimentează cu material antiderapant 
societățile de deszăpezire și primăriile din țară. Extracția și aprovizionarea cu sare a fost sistată doar ieri, timp de 
câteva ore, însă a fost reluată fără a afecta activitatea drumarilor. 
Minerii consideră că modificările legislative din ultima perioadă au creat și inechități în rândurile lor. Angajații cu 
experiență primesc acum aceiași bani ca și colegi mai noi, care au beneficiat de creșterile salariale din ultimul an 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Uber lansează un serviciu cu maşini 100% electrice, în București 
Uber a anunţat, marţi, lansarea în Bucureşti a UberGreen, un nou serviciu cu maşini 100% electrice. Pentru 
început, în Capitală vor circula 20 de autoturisme Renault Zoe. 
Preţul noului serviciu este acelaşi ca la UberSelect: 1,65 lei tarif de bază/ 0,28 lei pe minut/ 1,65 lei pe kilometru. 
Tariful minim este 12 lei. 
Bucureşti este primul oras din Europa Centrală şi de Est cu un serviciu de ridesharing complet electric. În Europa, 
Uber mai oferă opţiuni de mobilitate electrice în Londra, Paris, Madrid, Amsterdam, Lisabona, Porto şi Zurich. 
“Credem că viitorul transportului este electric, împărţit cu alţii şi autonom, dar este încă o cale lungă până acolo. 
Scopul acestui serviciu pilot este să facă mobilitatea electrică accesibilă unui număr de oameni mai mare ca 
niciodată şi să contribuie la dezvoltarea transportului electric în Bucureşti. Nu putem reuşi singuri, vrem să 
încheiem parteneriate cu autorităţile, cu producătorii auto şi cu alţi actori din zona de energie pentru a face 
maşinile electrice disponibile tuturor, peste tot”, a spus Nicoleta Schroeder, director general Uber România. 
Oficialii spun că România a fost aleasă pentru lansarea serviciului pilot UberGreen pentru că este una dintre cele 
mai importante ţări din Uniunea Europeană pentru Uber, dar şi pentru că Bucureşti se confruntă cu o problemă 
severă a poluării aerului.  
“Bucureştiul are nevoie urgentă de un plan de transformare. Nivelul de poluare din Capitală, situat mult peste 
media europeană admisă, nu mai este o noutate. Astăzi, suntem expuşi inhalării unor substanţe extrem de 
periculoase ce pot avea repercursiuni grave asupra sănătăţii noastre şi a copiilor noştri. Necesitatea dublării 
spaţiului verde pentru fiecare locuitor este foarte mare. Lipsa implementării acestui lucru poate avea un impact 
financiar semnificativ, din perspectiva Curţii Europene de Justiţie. Cuantumul penalităţilor poate ajunge chiar şi 
până la valoarea de 100 de milioane de euro pe zi. Avem nevoie de o infrastructură inteligentă pentru transportul 
persoanelor, efectuată prin intermediul maşinilor verzi şi în condiţii de maximă siguranţă a pasagerilor”, a spus 
Andrei Coşuleanu, director executiv Let’s do it România.  
Maşinile din serviciul pilot UberGreen în Bucureşti sunt modelul Renault ZOE cu noua baterie Z.E. 40, care permite 
o autonomie de 400 km NEDC (echivalentul unei distanţe reale de 300 km în mediu urban şi limitrof) după o 
singură încărcare. 
Compania Uber a fost fondată în 2009 în Statele Unite ale Americii. Din februarie 2015, Uber este şi în România, în 
Bucureşti şi, din 2016 şi la Cluj, Braşov şi Timişoara. 
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“Let`s Do It, Romania!“ este un ONG de mediu, iar din 2010 şi până în prezent, a implicat peste 1.400.000 de 
voluntari în acţiuni de curăţenie naţională şi peste 50.000 de elevi şi părinţi în proiecte de educaţie ecologică. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Transgaz se extinde în Republica Moldova 
Societatea Naţională de Transport Gaze Naturale Transgaz a anunţat că marţi Agenţia Proprietăţii Publice din 
Republica Moldova a făcut publică adjudecarea de către Eurotransgaz din Chişinău a concursului investiţional 
de privatizare a companiei de stat moldovene Vestmoldtransgaz. 
Transgaz este prima companie de stat româneasă care se extinde în regiune. 
Pe 28 decembrie 2017, Eurotransgaz SRL, societate înfiinţată la Chişinău având ca asociat unic Transgaz, a depus o 
ofertă angajantă pentru achiziţia integrală a Vestmoldtransgaz. 
"În următorii doi ani, Eurotransgaz SRL va derula un proces investiţional în Republica Moldova care va include 
construirea unui gazoduct între Ungheni şi Chişinău, precum şi instalaţiile necesare operării acestei conducte în 
condiţii de eficienţă, siguranţa şi competitivitate, oferind totodată rute şi surse alternative de aprovizionare 
pentru piaţa din regiune", arată un comunicat transmis marţi Bursei de Valori Bucureşti (BVB). 
Transgaz este operatorul tehnic al sistemului naţional de transport şi răspunde de funcţionarea acestuia în 
condiţii de siguranţă, eficienţă economică şi protecţie a mediului înconjurător. 
Transgaz a realizat anul trecut un profit net de 602,1 milioane lei, în creştere de peste 1% faţă de anul anterior. 
De asemenea, veniturile din exploatare înainte de echilibrare şi de activitatea de construcţii au scăzut la 1,748 
miliarde lei, de la 1,81 miliarde lei la sfârşitul lui 2016. 
Acţionarul majoritar al Transgaz este Ministerul Economiei, care controlează 58,5% din acţiuni. 
Compania are o capitalizare de 4,82 miliarde lei. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Moment istoric în industria auto din Germania: Tribunalul din Leipzig a decis că municipalitățile pot interzice 
utilizarea mașinilor Diesel 
Judecătoria din Liepzig, a decis că mașinile care poluează mult să fie interzise în orașele Stuttgart și Dusseldorf. 
Hotărârea ar putea lovi puternic industria mașinilor cu motoare diesel. 
Rămâne la alegerea fiecărui oraș dacă adoptă sau nu această măsură extremă. 
Acțiunea în justiție a fost inițiată de un puternic lobby ecologist, care a dat în judecată primăriile din Stuttgart și 
Duesseldorf, pentru a obține interzicerea mașinilor care folosesc motorina. 
Stuttgart și Dusseldorf sunt două dintre cele mai poluate orașe din Germania. De altfel, aproximativ 70 de orașe 
din Germania, inclusiv Muchen și Koln, au înregistrat în 2017 nivele de dioxid de carbon peste limitele impuse de 
Uniunea Europeană. 
Guvernul federal de la Berlin și industria producătoare de mașini din Germania se opun interdicției pentru 
motoarele diesel. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Macedonia îşi va schimba numele. Cele patru variante din care va fi aleasă denumirea fostului stat iugoslav 
Macedonia a propus marţi patru variante pentru o nouă denumire, cu scopul de a încheia disputa cu Grecia 
privind numele fostului stat iugoslav, pe care Atena îl consideră o ameninţare teritorială la adresa sa, a anunţat 
premierul Zoran Zaev, relatează site-ul agenţiei Reuters. 
Skopje şi Atena au fost de acord anul acesta să intensifice negocierile pentru a încheia disputa care blochează 
aderarea Macedoniei la Uniunea Europeană şi NATO. 
 
Grecia, care deţine drept de veto în ceea ce priveşte admiterea în ambele organizaţii, consideră că denumirea 
fostului stat iugoslav reprezintă o revendicare teritorială pentru una din regiunile sale nordice, care poartă acelaşi 
nume. 
 
Macedonia, care speră că problema va fi rezolvată înainte de summitul NATO care va avea loc în luna iulie la 
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Bruxelles, a sugerat folosirea unui calificativ geografic pentru a diferenţia denumirea celor două teritorii. 
 
"Sugestiile sunt Republica Macedoniei de Nord, Republica Macedoniei de Sus, Republica Macedonia Vardar şi 
Republica Macedoniei (Skopje)", a declarat premierul Zoran Zaev, în urma unui summit al statelor din Balcanii de 
Vest, ţinut la Londra. 
 
Întrebat dacă Grecia va fi mulţumită de una dintre variante, a acesta a adăugat că "aceştia au câteva opţiuni 
preferate". 
 
Macedonia şi Albania speră să primească undă verde de la Bruxelles pentru începerea negocierilor de aderare în 
luna iunie. 
(Sursa: gandul.info) 
 

 Mii de oameni au protestat în Skopje împotriva schimbării numelui Macedoniei 
Mii de oameni au protestat, marţi, în Skopje împotriva schimbării numelui Macedoniei, în contextul în care 
premierul Zoran Zaev a propus patru variante pentru redenumirea Macedoniei, informează site-ul postului France 
24. 
În pofida temperaturilor scăzute şi a ninsorii abundente, mii de oameni au ieşit pe străzile din Skopje pentru a 
protesta faţă de posibilitatea schimbării numelui Macedoniei, scandând ”traiască Macedonia”. 
Protestatarii au cerut sistarea discuţiilor dintre Guvernul Macedoniei şi oficialii de la Atena pentru rezolvarea 
problemei apărută în urmă cu 25 de ani. 
Macedonia a propus marţi patru variante pentru o nouă denumire, cu scopul de a încheia disputa cu Grecia 
privind numele fostului stat iugoslav, pe care Atena îl consideră o ameninţare teritorială la adresa sa, a anunţat 
premierul Zoran Zaev. 
Skopje şi Atena au fost de acord anul acesta să intensifice negocierile pentru a încheia disputa care blochează 
aderarea Macedoniei la Uniunea Europeană şi NATO. 
Grecia, care deţine drept de veto în ceea ce priveşte admiterea în ambele organizaţii, consideră că denumirea 
fostului stat iugoslav reprezintă o revendicare teritorială pentru una din regiunile sale nordice, care poartă acelaşi 
nume. 
(Sursa: Mediafax) 
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